



Referat for konstituerende bestyrelsesmøde i MUD efter generalforsamling 2024.

Online-Teams, d. 12. april 2024 kl. 10:00 – 11:00

Til stede: Mads Leen Jensen, fmd., Hugo Hvid Sørensen, medl., Kasper Wurr Stjernqvist, medl., Martin Risvig, medl., Mogens Bo Henriksen suppl.

Afbud/fraværende:

Dagsordenspunkter

1) Godkendelse af dagsorden.....	1
2) Valg af ordstyrer.....	1
3) Valg af referent.....	1
4) Konstituering efter generalforsamling og godkendelse af referat med eventuelle bemærkninger fra sidste møde d. 09-02-2024.....	2
5) Opsamling på korrespondancer og forhandlinger siden sidste møde (emner om MUD-SARA tages i pkt. 6).....	2
6) MUD-SARA overførsel og dens udfordringer.....	2
Løbende overførsler MUD-SARA.....	2
Status på ændringer i MUD-SARA overførslen, som MUD-museumstesten medførte.....	2
7) Udviklingsplaner for MUD.....	2
8) Fremtidig udvikling.....	2
9) Økonomi.....	3
10) Næste møde(r).....	3

1) Godkendelse af dagsorden.

Godkendt

2) Valg af ordstyrer

Mads Leen Jensen

3) Valg af referent

HHS



4) Konstituering efter generalforsamling og godkendelse af referat med eventuelle bemærkninger fra sidste møde d. 09-02-2024.

Alle genvalgt på generalforsamlingen.
Vi fortsætter som før, dog med en suppleant mindre.

5) Opsamling på korrespondancer og forhandlinger siden sidste møde (emner om MUD-SARA tages i pkt. 6).

6) MUD-SARA overførsel og dens udfordringer.

Løbende overførsler MUD-SARA

Slots- og Kulturstyrelsen, COWI og Axiel arbejder med det, men endnu mangler en datakontrakt om skillelinjen MUD/Slots- og Kulturstyrelsen.
Det skulle fungere, når en første overførsel er på plads.

Status på ændringer i MUD-SARA overførslen, som MUD-museumstesten medførte.

Der skulle kunne vælges at sagsbetegnelse i SARA ikke overskrives fra MUD. Mangler rettelse.
Løsningen på 'ikke-overførsel' af genstande er at posten overføres, men kun vises i eget museum (indtil videre er der 'bøvl' med rettighederne til at se egne fund).

Der kommer nye versioner af MUD-data i SARA og tilbud om kontrol til de museer, der har haft problemer indberettet.

Det vil være hensigtsmæssigt at der er en tilstrækkelig dokumentation af overførselsmekanismerne til SARA (udviklet af Axiel, formentlig ejet af Slots- og Kulturstyrelsen – kontakt til Slots- og Kulturstyrelsen af Mads).

7) Udviklingsplaner for MUD

Vi afventer afslutning af MUD-SARA og en afklaring vedr. MuseumsGIS.

ODM har kontakt til Arkæologisk Arbejdsgruppe vedr. en forankring af et udbredt MuseumsGIS i Slots- og Kulturstyrelsen (?) af hensyn til datasikkerhed og udviklingssikkerhed inkl. driftsikring.

8) Fremtidig udvikling

Dialog om MuseumsGIS. Erfaringerne fra testmuseerne blev rundet og var positive. Organisering og samarbejde med MUD/SARA er endnu uafklaret.

Mogens Bo gør opmærksom på at der bliver ryddet op i materialer i MUD og SARA. Han tilbyder en oversigt, der sendes til bestyrelsen – så ser vi på mulighederne sammen.



9) Økonomi

- vi klarer den i år.

10) Næste møde(r)

Før sommerferieperioden (Teams)

Medio september (fysisk)

+ efter behov (Teams)